
СТОЛИЧНА ОБЩИНА

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И 
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №78

от заседание на ПК по Образование, култура, наука и културно многообразие 
проведено на 10.05.2022г. от 9:30 часа в Зала 1, ул. „Московска“ №33

Днес, 10.05.2022г. се проведе заседание на Постоянната комисия по Образование, 
култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-жа Малина Едрева - председател на ПК по ОКНКМ. 
При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 7 /седем/ 
общински съветници, поради което заседанието може да бъде проведено. За цялата 
продължителност на заседанието отсъстваха г-н Диян Стаматов и г-н Димитър Антов. 
Г-н Калоян Паргов, г-н Иван Виделов, г-жа Албена Атанасова и г-н В. Калановски се 
включиха в заседанието след гласуването на дневния ред.

Г-жа Малина Едрева докладва проекта за дневен ред на заседанието. Комисията 
подкрепи проекта за дневен ред със 7 /седем/ гласа “за”.

Общо гласували: 
в т.ч.: 7

За 7

Против Няма

Въздържали се Няма

По т. 1 от дневния ред:
Доклад с вх. №СОА22-ВК66-4126/26.04.2022г. относно План за действие по 

реализация на Стратегията за образование на Столична община за 2022 година. Отчет за 
изпълнение на План за действие по реализация на Стратегията за образование на 
Столична община за 2021 година с вносител г-н Мирослав Боршош, зам.-кмет на 
Столична община.

Г-н М. Боршош представи доклада включваю отчет за изминалата 2021г. и план 
за действие за 2022г.. в четири основни раздела, сред които са достъп и гражданско 
участие.

Г-жа М. Минчева, дир.-дирекция „Образование, отправи предложение за 
изменение и допълнение на Приложение №1 към проекта за решение, а именно в 
колоната „Функции за отчитане“ на ред 2, мярка 1.1.1., цел 1.1., Направление 1 да добие 
редакцията „ да придобие редакцията „2418 деца при брой записани деца и 11898 деца 
при брой ученици записани в 1-ви клас.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
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1. Комисията подкрепя доклада като прави следните изменения и допълнения в 
Приложение №1 към проекта за решение: 

1.1. Текстът в колона „Целеви резултат“ на ред 2, Мярка 1.1.1., Цел 1.1., Направление 1 
да се чете „2418,11898“:
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11898

Общо гласували:
в т.ч.:

11

За 8

Против Няма

Въздържали се 3

Въздържали се: К. Паргов, Ал. Кръстева, И. Виделов
ПК по финанси и бюджет ще се произнесе с отделно становище.

По т. 2 от дневния ред:
Доклад с вх. №СОА22-ВК66-4117/26.04.2022г.относно Присъждане на ежегодни 

награди на Столична община в областта на предучилищното и училищното образование 
с вносител г-н Мирослав Боршош, зам.-кмет на Столична община.

Г-н М. Боршош информира ПК, че в тазгодишното издание на наградите са 
включени и частните училища.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.
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Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против Няма

Въздържали се Няма

По т. 3 от дневния ред:
Доклад с вх.№СОА21-У321-2528/4//04.04.2022г. относно Доклад с проект на 

решение във връзка с даване на разрешение от Столичен общински съвет на г-жа 
Йорданка Фандъкова, Кмет на Столична община, за упълномощаване на Велизара 
Стоименова - директор на ДГ № 115 "ОСМИ МАРТ", район "Надежда" за подписване 
на Запис на заповед в полза на Министерство на околната среда и водите с вносител г-н 
Димитър Димов, кмет на район „Надежда“ и становище с вх.№СОА21-У321- 
2528/5//19.04.2022г. от г-жа Ирина Савина, зам.-кмет на Столична община

Г-н Димитър Димов, кмет на район „Надежда“ информира членовете на ПК, че 
става дума за европейски проект фокусиран върху изграждането на партньорство с цел 
подпомагане на здравословното хранене при децата. Г-н Димов декларира, че е запознат 
със становището на г-жа И. Савина с вх. № СОА21-У321-2528/5//19.04.2022г. и няма 
бележки по него.

Г-н В. Калановски отправи питане дали г-н Димов е спокоен относно връщането 
на сумите предмет на обсъждания запис на заповед.

Г-н Д. Димов отвърна, че няма съмнения по отношение на професионализма на 
директорката на ДГ №115 „Осми Март“, която изпълнява тази длъжност от 11г.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклад с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против Няма

Въздържали се Няма

По т. 4 от дневния ред:
Доклад с вх.№СОА22-ВК08-6565/21.04.2022г. относно Приемане на технико- 

икономическа оценка и даване на съгласие за преустройство на съществуваща сграда във 
филиал за две групи на детска градина № 18 "Детски свят" в УПИ УП-за БОДК, кв. 35, 
м. "Трета извънградска част" по плана на гр. София, имот с идентификатор 
68134.107.335, с административен адрес гр. София, район "Средец", ул. "Цар Иван Асен 
II" № 91 с вносител г-н Трайчо Трайков, кмет на район „Средец“ и становище с вх. 
№СОА22-ВК08-6565-[1] / 04.05.2022г. от арх. Здравко Здравков, гл. архитект на 
Столична община

Г-н Трайчо Трайков, кмет на район „Средец“ информира ПК, че докладът визира 
три точки, от които първата даваща възможност за договорка с областната управа за 
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прехвърляне на собствеността с цел изграждане филиал на детска ясла е най-важната. 
Към настоящия момент става дума за необитаема и неизползваема сграда.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклад с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против Няма

Въздържали се Няма

По т. 5 от дневния ред:
Доклад с вх. №СОА22-ВК08-4528/1//18.04.2022г. относно именуване на улици на 

територията на район „Нови Искър“ с имената „Планински рай“ и „Слънчева гора“ с 
вносител г-жа Даниела Райчева, кмет на район „Нови Искър“

Г-н Б. Бориславов отправи молба към присъстващите районни кметове да не 
отправят странни и немотивирани предложения за именуване на улици и да дават 
приоритет на исторически личности свързани с населеното място.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклад с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против Няма

Въздържали се Няма

По т. 6 от дневния ред:
Доклад с вх.№С€)А22-ВК08-5750/08.04.2022г. относно предложение за промяна 

на името на улица „Проф. арх. Станчо Беловски“ с името ул. „арх. Виктория Ангелова - 
Винарова“ с вносител г-н Петко Горанов, кмет на район „Студентски“

Г-н Атанас Гуров, замжмет на район „Студентски: обясни на ПК, че причината 
налагаща преименуването е съществуването на две улици със сходно име. Предложената 
промяната е в район , Студентски“, защото на улицата има една единствена адресна 
регистрация, за разлика от район „Витоша“, където са значително повече.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклад с предложения проект за решение.

Общо гласували:
в т.ч.: 11

За 11
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Против

Въздържали се

Няма

Няма

По т. 7 от дневния ред:
Доклад с вх.№СОА22-ВК08-3699/09.03.2022г. относно именуване на улица на 

територията на район „Банкя“ с името „Йордан Кръстев“ с вносител г-н Рангел Марков, 
кмет на район „Банкя“

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклад с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против Няма

Въздържали се Няма

По т. 8 от дневния ред:
Доклад с вх.№СОА22-ВК08-3548/07.03.2022г. относно именуване на улица на 

територията на район „Банкя“ с името „Дива роза“ с вносител г-н Рангел Марков, кмет 
на район „Банкя“

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклад с предложения проект за решение.

Общо гласували:
в т.ч.: 11

За 11

Против Няма

Въздържали се Няма

По т. 9 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА22-ВК66-4434/04.05.2022г. относно присъждане на званието 

"Почетен гражданин на София" на Петър Стоянов с вносители Йорданка Фандъкова - 
кмет на Столична община, Георги Георгиев - председател на СОС, Малина Едрева - 
председател на ПК по ОКНКМ, Венера Милова - секретар на Столична община

Г-жа М. Едрева представи на кратко доклада като изтъкна, че формалният повод 
за предложението е 70 годишнината на г-н Стоянов на 25 май. Г-н Петър Стоянов е 
политик дал начало на пътя на България за членство в ЕС и НАТО и не допуска 
размирици през 1997 г. като свиква консултативен съвет.
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Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклад с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 8

Против 1

Въздържали се 2

Против: И. Вид елов
Въздържали се: К. Паргов и А. Кръстев

По т. 10 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА22-ВК66-4435/04.05.2022г. относно присъждане на званието 

"Почетен гражданин на София" на проф. Михаил Неделчев с вносители Йорданка 
Фандъкова - кмет на Столична община, Георги Георгиев - председател на СОС, Малина 
Едрева -председател на ПК по ОКНКМ, Венера Милова - секретар на Столична община

Г-н Б. Бориславов заяви, че няма да подкрепи това предложение, защото има 
резерви по отношение на моралните критери.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклад с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 6

Против 4

Въздържали се 1
Против: К. Паргов, И. Виделов, А. Кръстева, Б. Бориславов 
Въздържал се: А. Койчев

По т. 11 от дневния ред:
Доклад с вх. СОА22-ВК66-3624/1/04.05.2022г. относно присъждане на званието 

"Почетен гражданин на София" на Асен Шопов с вносители Йорданка Фандъкова - кмет 
на Столична община, Георги Георгиев - председател на СОС, Малина Едрева - 
председател на ПК по ОКНКМ, Венера Милова - секретар на Столична община

Г-н В. Калановски информира ПК, че г-н А. Шопов е най-възрастният действащ 
театрален режисьор, уважаван от всичките си колеги с десетки успешни постановки.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклад с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11
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Против Няма

Въздържали се Няма

По 1-ва дои. т. от дневния ред:
Доклад с вх.№СОА22-ВК08-7104/05.05.2022г. относно Създаване на временна 

комисия на Столичен общински съвет в предмет " Анализ на дейността на ОП " 
Гробищни паркове с вносители Карлос Контрера, Калоян Паргов, Веселин Калановски - 
общински съветници

Г-н К. Паргов припомни на ПК с ОП „Гробищни паркове“ през последните 15г. и 
съществуването на подкомисия с участието на г-жа Мита Георгиева, г-н Христо , която 
е работила по проблемита на гробищата и регулирането на дейността им. Г-н К. Паргов 
привлече вниманието на членовете на ПК към немалкото жалби и сигнали постъпили в 
администрацията на СО през последната година с основен предмет състоянието на 
гробищните паркове както и функционирането на самото ОП. С настоящия доклад 
вносителите предлагат създаване на временна комисия, в която да участват паритетно 
всички политически сили с цел облседване на дейността на ОП, проверка на сигналите, 
анализ на цялостната дейност на ОП и крана цел изработка на анализ с препоръки за 
подобряване на дейността.

Г-н В. Калановски допълни като съвносител, че в предложението да се създаде 
такава временна комисия няма политически акцент, защото състоянието на гробищните 
паркове е въпрос на култура на една нация.

Г-н Б. Бориславов репликира, че безспорно темата е важна и е напълно от ресора 
на ПК по ОКНКМ. Той изрази неразбирането си защо трябва да се създава временна 
комисия (по чл. 57 от ПОДСОС) при условие, че в рамките на ПК по ОКНКМ може да 
бъде сформирана група за задълбочено изследване на проблема.

Г-жа М. Едрева изрази подкрепата си към предложение на г-н Бориславов и 
припомни, че г-жа Мита Георгиева е била председател именно на такава работна група.

Г-н В. Калановски отговори, че членовете на ПК по ОКНКМ не разполагат с 
всички необходими експертизи (архитектура, финанси). Също така нормативните 
правомощия на предложената временна комисия ще бъдат по-големи с оглед на това, че 
г-н Калановски лично е изисквал документацията по конкурса за директор на ОП 
„Гробищни паркове“, което му е било официално отказано.

Г-н Б. Бориславов се съгласи, че е недопустимо да се отказва подобна 
информация като добави, че към работната група към ПК по ОКНКМ, която той предлага 
да бъде сформирана, могат да се привлекат съветниците с нужната експертиза от други 
постоянни комисии на СОС. Работната група може да бъде постоянно действаща, а не 
ограничена във времето.

Г-н С. Колев изрази подкрепата си към предложението на г-н Б. Бориславов.
Г-н К. Паргов дупликира, че идеята на тази временна комисия е да констатира 

факти и обстоятелства, да се сложи ред и порядък. Според него е недопустимо да са се 
инвестирали стотици хиляди лева за видео наблюдение на гробищните паркове, а да не 
се дава достъп до видео записи.

Д-р А. Койчев изрази скептичната си позиция относно резултата от подобен вид 
комисия.

Г-н Б. Бориславов повтори своето алтернативно решение за създаване на работна 
група съвместно с другите постоянни комисии по устройство на територията и 
сигурност.
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Г-жа М. Едрева отправи предложение за отлагане на доклада.
Предложението бе отхвърлено с 6 гласа „против“ (К. Паргов, А. Кръстева, И. 

Виделов, В. Калановски, Гр. Стефанова, М. Паргов) срещу 5 гласа „За“.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклад с предложения проект за решение.

Общо гласували: И
в т.ч.:

Против Няма

Въздържали се
За: К. Паргов, А. Кръстева, И. Виделов, В. Калановски, Гр. Стефанова, М. Паргов

По т. разни от дневния ред:
Г-жа Грети Стефанова привлече вниманието на членовете на ПК към вандалски акт 
срещу инсталация част от фестивала „Лунар“, която е била бутната във фонтаните на 
НДК и призова за предприемане на действия от страна на ПК.

Изготвил./ 27 / /___________
/ [У'ДойябХристев

Председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

БориславуБориславов

Димитър Антов
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